
  

      

REFERAT 

Bestyrelsesmøde tirsdag d. 25. februar 2025 KL. 19.00-21.00 

Afholdes i Mesinge 

Afdeling sørger for sødt til kaffen ☺ 

* Ordstyrer: Signe  * Sekretær: Søs 

   Fraværende: Louise, Marie  

Debat og Beslutning: 

1. Landsbyordning mv 
Hvad betyder det for os? Hvordan genoprettes tillid til kommune?  
(formænd for bestyrelserne er indkaldt til møde 27/2 om videre proces om dette med 
Velfærdsdirektør, BUU-chef og fællesledere) 
 
Birthe: 

• Vi skal huske, at der er 2 sager, der ikke som sådan har sammenhæng. 1. Håndtering af Annas 
uansøgte afsked 2. STUKs svar på §24a – rammer for Landsbyordninger 

• 1. Håndtering af uansøgt afsked – forløb er beskrevet i en redegørelse, der ligger i Annas 
personalemappe, som Anna har bedt om få indsigt i. Af redegørelsen som refererer til et 
møde hvor kommunaldirektør, leder af personaleafd, HR, chefjurist, velfærdsdirektør, BUU 
chef m.fl. deltager, fremgår, at BUU chef anerkender hun har lavet fejl i forløbet. Anna har 
ikke hørt fra BUU chef og har ikke fået en undskyldning. Bestyrelsen beslutter at svare 
forvaltningen – at det er meget foruroligende at en chef der overtræder loven ikke holdes til 
ansvar og ikke kommer med en undskyldning. 

• 2. STUK har givet medhold i at §24a i Folkeskoleloven ikke er overholdt i KK’s organisering. På 
torsdag mødes velfærdsdirektør, BUU chef, formænd og fællesledere for de 3 
landsbyordninger. På mødet torsdag vil Birthe bringe med til mødet: Forvaltningen skal 
komme med et udspil til, hvordan tilliden kan genoprettes. Det er deres ansvar. Forvaltningen 
har ikke levet op til hvad vi kan forvente at embedsmænd ved, hvordan kan vi have tillid i 
andre sager der måtte komme. Syd er påtvunget ulovlig praksis i 1,5 år, de to formænd har 
gjort opmærksom på ulovligheden, men er blevet bedt om at rette ind. Hvorfor er der ikke 
rettet henvendelse til STUK før nu? Hvad skal fremtidige organisering for dagtilbud være? Skal 
vi have én distriktsleder af alle dagtilbud i KK fremover? Vi ønsker besøg af direktion, chef og 
politikere og sender spørgsmål på forhånd. Dagsorden overordnet hvordan genskabes tillid og 
kan det overhovedet lade sig gøre. 

• HU er blevet gjort opmærksom på, hvorvidt organiseringen på dagtilbud bør underlægges en 
høring i HU, idet der ændres ved referencer/strukturer. Vi afventer.  

 
2. Økonomi  

Budget 2025 og ny tildelingsmodel. OBS! Dagens tal. Vi har endnu ikke fået endeligt budget for 
skolerne og afklaring af hvornår tildelingsmodel træder i kraft. Budget fremlægges igen til 
godkendelse, når skolerne får det endelige budget. 
 

• Hindsholmskolen: Minus ca. 360.000 



  

• Mesingeskolen og Mesingeskolens SFO: plus ca. 70.000 
Regnskabsteknisk er SFO ikke opdateret, når den bliver det er forecast at vi er i balance med 
et lille plus (70.000). Der er stor usikkerhed på hvad ny tildelingsmodel betyder, hvornår den 
rulles ud ift 348.000 pr. barn visiteret til Mesingeskolen. 

• For begge skoler: Vi afventer om 1% mindreforbrug fra 2024 overføres 

• For Hindsholmskolen: Vi afventer beslutning om fordeling af Fremtidens skole puljemidler 

• SFO Solsikken: Plus 170.000. Forventning om at overskud fra 2024 overføres, da det er 
forældrebetalte midler 

• Dagtilbud: Normering er sat til 5-6 børn for meget, vi når ikke at blive så mange. Det svarer til 
en medarbejder. Så vi sparer lidt op. Børnehave+vuggestue: Plus ca. 250.000. Dagpleje: minus 
12.000 

 
3. Overblik over kvalitetsprogram for Folkeskolen og beslutninger vi skal tage 

 

• Søs giver overblik over (nogle af) kvalitetsprogrammets elementer 
o Overblik over de kommende skoleårs ændringer ift lovgivning 
o Timetal og fordeling af fag. Hindsholmskolen 250 timers pause pr. år (ekskl. pause 

mellem 6. og 7. lek), Mesingeskolen 200 timer. 
o Fra understøttende UV til timebank 

▪ Det besluttes lokalt, om skolens timebank skal anvendes til indsatser og 
aktiviteter i skolen, som ligger i forlængelse af undervisningen i fagene, fx 
trivselsrettede eller pædagogiske aktiviteter eller om ressourcerne skal 
anvendes til indsatser, der styrker kvaliteten i selve undervisningen, fx 
holddannelse, to-voksenordninger, co-teaching mv. Det er muligt at holde 
fast i de lange skoledage eller at afkorte skoledagen, det beslutter vi lokalt. 
OBS! Vi er forpligtet til at give de ca. 10 procent fagligt mest udfordrede 
elever i folkeskolens almenklasser en styrket indsats i dansk og matematik 
(det gør vi allerede i dag). Ressourcerne hertil vil skulle prioriteres fra skolens 
timebank. Der fastsættes et selvstændigt lovkrav om en styrket indsats i 
dansk og matematik.  

 



  

 
• Beslutning skal tages: Nye lokale valgfag, som kan  placeres enten i 7.-8. klasse eller 8.-9. 

klasse - 120 timer (60 af timerne tages fra det eksisterende valgfag i 9. kl.)  
o Lokal beslutning om hvilke fag, ud fra lokale forudsætninger, behov og ønsker 
o Drama? Fordybelse i eksisterende fag (sundhed, madkundskab ver. 2.0, idræt ver. 2.0, 

H&D ver. 2.0 (smykker, træ osv.) ???? Hvad kan vi undervise i?  
o Anbefaling fra skolen: Vi har kun mulighed for at udbyde et maks to valgfag. Hvis vi 

skal have forestilling for familier i uge 10, så er der kun ressourcer til et valgfag. Hvis 
uge 10 med forestilling for familier, så foreslår vi valgfag for alle tre årgang og for én 
af årgangene 7. eller 9. tages timerne i timebanken. 

o Vi alle tænker og overvejer og har beslutningen på næste bestyr.møde 

• Beslutning skal tages : Obligatorisk erhvervspraktik (fem dage) for alle elever i 7., 8. eller 9. kl. 
o Anbefaling fra skolen: 8. klasse – mange timer i 7. (konfirmation) og 9. har travlt med 

mange andre ting. Vi tilbyder det allerede (og har ”altid” gjort det for 8. klasse). 



  

o Besluttet af enig bestyrelse 

• Beslutning skal tages: Karakterer i 6. og 7. en mulighed 
o Anbefaling fra skolen: Nej tak 
o Besluttet af enig bestyrelse 

• Juniormesterlære: I proces i KK – én klasse for hele KK på Fjorden? 
 

 

• Påvirker kvalitetsprogram også dagtilbud? 
o Følger egen lovgivning der er (formodes) tænkt sammen med lovgivning på 

skoleområdet. F.eks. styrkede læreplaner, fra individfokus til fællesskabstænkning. 
 

4. Eventuelt 

• Besøg af arbejdstilsyn på Hindsholmskolen. En anmærkning på kemisk APV. 
 

 
 

 

Næste møde: Onsdag den 19/3 i Dalby 

 


